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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 21. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 30. mája 2013 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Z 22 starostov 

mestských častí bolo v úvode rokovania prítomných 14 starostov a RS bola uznášania 

schopná.  

 Z rokovania RS sa ospravedlnili starostka p. Jenčová, ktorú zastúpil jej zástupca 

starostky (p. Čabala) a starostovia p. Hlinka, p. Gabštúr, p. Bauer, ktorého zastúpil jeho 

prednosta (p. Dlhý) a p. Slepčík. 

 

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Uviedol, že 

v bode Rôzne bude starostov informovať o príprave rámcovej zmluvy a príkazných 

zmlúv na poistenie majetku mestských častí budúcim víťazom verejného obstarávania, 

ktoré budú poskytované v oblasti poisťovníctva pre MČ. 

Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu 

rokovania. Mimo záznam zo strany starostu bol daný podnet s tým, že v bode Rôzne sa 

tomu budú venovať. Dal o programe hlasovať.  

  

Hlasovanie č. 1 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania bol schválený.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Monika Puzderová a Ing. Jozef Karabin 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach dňa 27.05.2013 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ide o celý balík 67 bodov, ku ktorým sa starostovia dostali 

prostredníctvom linky, ktorá im bola zaslaná. Tieto materiály budú predmetom 

najbližšieho rokovania mestského zastupiteľstva.  

Otvoril rozpravu. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Uviedla, že tieto materiály už boli na mestskej rade 

prerokované a je aj členkou mestskej rady, napriek tomu, vzniesla ku dvom bodom 

doplnenie. Jeden bod je úverová zmluva, ktorú mesto pripravuje na rokovanie 

mestského zastupiteľstva. Na základe preštudovania materiálu, uviedla, že je to nový 

úver. Dnes na rokovaní RS nebude predkladať návrh na uznesenia, ale keďže je  

zároveň aj členkou finančnej komisie, tak na jej rokovaní to presne naformuluje. Zatiaľ 

starostov informovala o tom, že pri dôkladnom preštudovaní materiálu jej tam chýba 
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výber banky podľa schvaľovacieho procesu a podľa zákona, kde má mestské 

zastupiteľstvo schvaľovať konkrétnu banku aj s podmienkami. Uviedla, že jej bolo 

vysvetlené, že je to len úver, kde finančné prostriedky boli schvaľované v rámci 

rozpočtu  na rok 2013, ale ak si urobila prepočty, tak je to naozaj nový úver, doplňujúci 

úver, zvýšený o 2,1 mil. eur. Ešte raz uviedla, že spoločne s p. Petrvalským, ktorý tiež 

členom finančnej komisie, pripravia návrh na uznesenie.  

 Druhý materiál, ktorý chce doplniť, sa týka všetkých, t.j. každej mestskej časti, a je to 

Návrh zmeny a doplnenie § 61 a 62 Štatútu mesta Košice v oblasti sociálnych vecí. 

Určite všetci sa potýkajú s aktivačnými pracovníkmi, podpisovali zmluvy podľa 

paragrafu, ktorý je síce platný a podľa neho zabezpečujú aktivačných pracovníkov na 

služby, ale nebol v štatúte mestským častiam daný do kompetencií. To je to doplnenie § 

62 Pôsobnosť mestských časti. Uviedla, že pri spomínaných paragrafoch 61 a 62 štatútu 

sa mesto Košice odvoláva na veľa neplatných zákonov, a ide o zákony, ktoré boli 

zrušené k 1.1.2009 a jeden, ktorý platí už od roku 2004. 

 Prečítala návrh na uznesenie Rady starostov: „K zmenám a doplneniu § 61 a § 62 

Štatútu mesta Košice navrhuje nasledovne: 

1. § 61 Pôsobnosť mesta, v ods. 1 odkaz k poznámke pod čiarou 38) a to § 24 ods. 2 

zákona č. 599/2003 Z.z. o pomoci v hmotnej núdzi v znení neskorších predpisov bol 

zrušený od 01.01.2009, a to tak, že prenesený výkon štátnej správy pri poskytovaní 

pomoci v hmotnej núdzi bol zrušený, 

2. § 62 Pôsobnosť mestských častí v ods. 1 vypustiť písm. d) v znení: uzatvárajú 

zmluvy o poskytnutí sociálnej pôžičky, zákon č. 195/1998 Z.z. o sociálnej pomoci v 

znení neskorších predpisov bol zrušený, 

3. aktualizovať odkazy pod čiarou k 38), 38a), 38b) 

zákon č. 195/1998 Z.z. bol zrušený zákonom č. 448/2008 Z.z. o sociálnych službách a o 

zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní (živnostenský 

zákon) v znení neskorších predpisov s účinnosťou od 01.01.2009, 

zákon č. 387/1996 Z.z. bol zrušený zákonom č. 5/2004 Z.z. o službách zamestnanosti a 

o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov s účinnosťou od 

01.02.2004.“ Uviedla, že to je zákon, ktorým sa všetci na mestských častiach riadia. 

Dodala, že o tom bude hovoriť aj s vedúcou referátu sociálnych vecí s p. Dudovou a ako 

mestská časť ju už aj na niečo upozornili. Bude rada, ak jej prednesený návrh na 

uznesenie bude zapracovaný v Štatúte mesta Košice. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa starostov, ktorí majú opatrovateľskú 

službu, či nie je aj niečo iné v zmenách, lebo keď si to prečítal, tak v § 62, ods. 1 písm. 

a) je nové znenie, kde stojí, že zabezpečujú poskytovanie opatrovateľskej služby 

a pomoc pri osobnej starostlivosti o dieťa. Doteraz bolo písm. a), že rozhodujú 

o poskytovaní opatrovateľskej služby a o úhrade za túto opatrovateľskú službu. Vidím 

preto v tom aj dopad na financovanie, či sa berie na vedomie, že treba to aj financovať. 

Len chcel upozorniť kolegov starostov, ktorí to majú na starosti, či sú s tým stotožnení. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Na mestskej rade neboli vznesené k materiálom vážnejšie 

pripomienky a boli odporúčané mestskému zastupiteľstvu ich schváliť. Opýtal sa 

starostov, či chcú ešte niečo doplniť. 

 Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov berie na vedomie prerokované materiály 

mestskej rady zo dňa 27.5.2013 a odporúča dopracovať materiál „Návrh na zmeny 

a doplnenie § 61 a § 62 Štatútu mesta Košice v oblasti sociálnych vecí“ v zmysle 

predloženého návrhu p. starostkou Ing. Kijevskou. 
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Hlasovanie č. 2 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Informoval starostov o základnom dokumente ohľadne 

verejného obstarávania formou elektronickej aukcie na poskytovanie poistenia majetku 

13 mestských častí. Materiál bude zaslaný na pripomienkovanie. Príkazná zmluva je 

spracovaná a uzatvára sa medzi MČ Šacou, keďže bude vystupovať ako obstarávateľ 

verejného obstarávania a celej rámcovej dohody o poskytovaní poisťovníckych 

službách. Náklad, ktorý je spojený s prípravou a realizáciou verejného obstarávania je 

vo výške 350 eur vrátane DPH, čiže podľa pomeru poistenia majetku jednotlivých 

mestských častí, bol vypočítaný výpočet poplatkov. Opýtal sa starostov, či im to bolo 

doručené a zároveň dodal, že im to ešte bude zaslané v písomnej podobe, resp. emailom. 

Prečítal podiel nákladov jednotlivých mestských častí: Šaca 102,30 eur; Sever 46,46 

eur; Košická Nová Ves 16,45 eur; Kavečany 8,72 eur; Poľov 8,68 eur; Barca 19,86 eur; 

Myslava 5,74 eur; Sídlisko Ťahanovce 26,50 eur, Ťahanovce obec 5,88 eur; Krásna 

19,15 eur; Vyšné Opátske 14,91 eur; Sídlisko KVP 66 eur a Lorinčík 4,90 eur. Toto je 

súčet 350 eur, ktoré sú potrebné  na elektronickú aukciu. V priebehu 7 dní, by mali byť 

doručené príkazné zmluvy, ktoré sú pripomienkované a štandardne pripravené. Vyzval 

aj ostatné mestské časti, aby sa mohli zlepšiť podmienky verejného obstarávania, aby sa 

pripojili k tomuto poisteniu majetku, pretože to zlepší samotný koeficient a podmienky 

rokovania s vybraným víťazom verejného obstarávania. Tak, ako tomu bolo pred 4 

rokmi, bude potrebné vytvoriť 5 člennú výberovú komisiu, ktorá posunie do verejného 

obstarávania a posúdi ponuky jednotlivých poisťovní. Nakoľko nová rámcová zmluva 

nadobudne účinnosť od 1.1.2014, je potrebné, aby počas tohto roku sa zrealizoval celý 

priebeh obstarávania. Požiadal, aby mu boli dané návrhy na zloženie už spomínanej 

výberovej komisie, ktorú by si mali dnes určiť.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, či súťaž bude prebiehať tak, že 

informácia o tom bude zverejnená vo vestníku?  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: V ústrednom vestníku. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany:  A nebudú sa oslovovať? 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Písomne sa budú oslovovať všetky poisťovne, ktoré 

pôsobia na slovenskom trhu. Sedem najväčších. Potom na základe predložených ponúk, 

sa zhodnotí, či spĺňajú podmienky a idú do ďalšieho kola, čo je verejné obstarávanie, t.j. 

elektronická aukcia. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Pýtal sa to preto, lebo na rokovaní ZMOS 

Komunálna poisťovňa, ktorá tam bola tvrdila, že vie dať ešte lepšie podmienky. Tak len 

preto, či bude oslovená. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Bude. Opýtal sa, či chce byť niekto už v spomínanej 

výberovej komisii, ktorú je potrebné dnes určiť. Prihlásili sa starostovia z MČ Vyšné 
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Opátske, Poľov, Sever, Ťahanovce sídl., KVP. Rámcová zmluva bude podpísaná medzi 

MČ Šacou a Prvou komunálnou finančnou, ktorá im zabezpečuje celý priebeh verejného 

obstarávania. Pôjde to elektronickou aukciou. Potom osobne vyzve členov – starostov, 

ktorí sú vo výberovej skupine, aby sa v tejto veci stretli. K tomuto uznesenie prijímať 

nebudú. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Bol požiadaný predsedom Slovenského poľovníckeho 

zväzu v Košiciach p. doktorom Myndiukom, aby upozornil zvlášť MČ Sever a Západ, 

oblasť Čičky, Borovicový háj, kde boli zaevidované útoky diviakov na ľudí, dokonca aj 

v priebehu dňa, a aby starostovia v týchto lokalitách zabezpečili vyčistenie tohto 

priestoru - okolia, pretože to spolu súvisí, lebo to tie zvieratá nebude lákať a nebudú sa 

tam zdržiavať. Nebolo by vhodné teraz začať s odstrelom. Preto apeloval na prítomných 

zástupcov starostov spomínaných MČ a niečo podobné aj v oblasti a okolí Košíc tiež je 

riziko, že diviaky sa premnožujú. Toľko. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Sľúbil, že všetkým starostom posunie informáciu. 

Bol oslovený, resp. dostal ponuku, že je možné teraz rekonštruovať plynové kotolne bez 

potreby finančných prostriedkov s tým, že sa platí ďalej. Je to asi na spôsob lízingu, ale 

viac povedať nevie, pretože nakoľko on, ako starosta, to nepotrebuje, ale vie povedať 

toľko, že viac sa platiť za plyn nebude, ale z toho sa len bude splácať rekonštrukcia. 

Pokiaľ by mal niekto záujem, vie skontaktovať, volá sa p. Ing. Ladislav Habina. Jeho 

kontakt: 0907745113. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Chcela sa opýtať kolegov starostov, či v poslednej 

dobe boli navštívení spoločnosťou RYS, ktorá realizuje celoplošné rozšírenie 

rozpočtového informačného systému. Pýta sa to preto, lebo jej skúsenosť je taká, že 

o ničom nevedela a ich aj odmietla. Opýtala sa, prečo by mali byť napojený na štátnu 

pokladnicu.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uviedol, že trošku sa to mení, bolo to aj na sneme ZMOS, 

kde jednoznačne sa odmietlo, ZMOS odmietol na štátnu pokladnicu. Keďže sme 

samosprávnym orgánom, tak sa budú aj samosprávne správať a nikto im nebude pozerať 

do „našej navarenej polievky“. Toto bolo odmietnuté.  

 (pozn. nastala debata mimo mikrofón) 

 Ostatné sa týka štatistiky. Tak ako hovoria cez rozpočty, porovnávanie, dlh verejnej 

správy. Uviedol, že ako starosta MČ Šaca povolil takýto prístup. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Presne tak, to nie je štatistika. Na to chce 

upozorniť. Hovorila o tom, že prišli a bez jej vedomia tam to chceli natiahnuť.  

 Ďalej. Existujú aplikácie pre mestských policajtov, kde na základe kontroly 

evidenčných čísel majiteľov psov sa vedia dostať do databázy, kde vedia identifikovať 

majiteľa psa a platenie daní. Opýtala sa, či by nebolo možné o túto aplikáciu požiadať aj 

mestskú políciu v rámci mesta Košice. Túto aplikáciu už má jedna bratislavská MČ, 

ktorá má veľmi dobré výsledky v tomto smere. Obrátila sa s touto otázkou a zároveň 

prosbou na predsedu RS. Poznamenala, že určite sa to týka problematiky viacerých, 

hlavne veľkých MČ. 

 

p. Breza, zástupca starostu MČ Košice – Vyšné Opátske: Keďže je nový a niektoré veci 

možno nepozná, mal dotaz a opýtal sa starostov, že ho navštívil díler nejakej firmy, 

ktorá sa predstavila, že zastupuje VSE. Dal mu dosť záhadne výhodnú ponuku, ktorej 



5 
 

celkom neporozumel a preto by sa chcel poradiť. VSE má vraj produkt, ktorým preberie 

celé osvetlenie celej mestskej časti do 15 ročnej správy, zabezpečí prevádzku tým, že 

MČ nebude platiť žiadne prevádzkové náklady. Na svoje náklady VSE vymení komplet 

celé žiarivky za halogénové alebo za letdiódové a MČ bude platiť len toľko za elektrinu, 

koľko platila doteraz a odpadne jej celá správa a aj celý náklad za prevádzku osvetlenia. 

Zdá sa mu táto ponuka podozrivo výhodná, preto sa opýtal ostatných starostov, či s tým 

majú skúsenosť. Dodal ešte, že po 15 rokoch prenájmu to vrátia mestskej časti, resp. 

mestu ako majetok, lebo ich náklad, ktorý dajú do zníženia spotreby energie im dokonca 

prinesie aj zisk.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal starostov, aby reagovali na mikrofón, po jednom. 

 

p. Breza, zástupca starostu MČ Košice – Vyšné Opátske: Dodal, že dotyčný díler mu dal 

materiály, ktoré sú viacstranové, ale nestihol ich ešte naštudovať. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že už dlhodobejšie sa zaoberá verejným 

osvetlením, pretože ho chce vo svojej mestskej časti rekonštruovať. Z toho, čo bolo 

povedané sa nedá jednoznačne povedať, či ide o výhodnú alebo nevýhodnú ponuku,  

pretože najprv sú potrebné prepočty samotnej investície, že koľko stojí a ak bude 

zisková spomínaná firma za 15 rokov, tak potom bude zisková aj samotná mestská časť. 

To je len otázka spôsobu financovania, že nie sú peniaze, tak nech to zafinancuje iný, 

tým nemusí brať MČ úver, ale ide o to, že v konečnom dôsledku, môže byť zisková 

a ešte viac, pretože tí druhí budú chcieť viac. Preto poradil, že skôr ako ísť do 

spomínanej ponuky, zhodnotiť či je to pre MČ potrebné, a tak ako už kolega povedal, je 

potrebné spočítať celú ekonomiku, vedieť náklady za osvetlenie, koľko je potrebné na 

investíciu a kedy by bola jej návratnosť.  

 Osobne nevie o tom, aby spoločnosť VSE realizovala rekonštrukcie verejného 

osvetlenia. A ani VSD. Môže to byť aj tak, že VSE možno má nejaký program, že 

podporujú finančne nejaký grant a spomínaný díler to možno vie získať, ale VSE to 

nerobí.  

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Ťahanovce sídl.: Treba dať ešte na jednu vec pozor, že 

pri takých dlhodobých prenájmoch môžu byť problémy, má s tým skúsenosť, keď 

potreboval pridať svetelné zdroje – body osvetlenia na novovybudovanú ulicu. Povedia 

vám, že ste mimo obliga a p. Brezovi z MČ Vyšné Opátske poradil, že pokiaľ sa 

skutočne rozhodne ísť do toho, aby myslel aj na rozvoj mestskej časti pokiaľ budú 

chcieť pridávať svetelné body. 

 Druhá vec. Nechcel sa zapájať do diskusie pri téme RYS, ale na jeho mestskú časť prišli 

dvaja ľudia a hneď chceli niečo montovať. Na jeho otázku kto sú, mu bolo odpovedané, 

že to všetci robia. Pre neho, keď vie, že MČ funguje podľa zákonov, podľa VZN-iek 

a podobných vecí, nepostačila mu odpoveď, že to raz bude. Nedovolil im namontovať 

nič, lebo možno to ani schválené nebude a až to schválené bude a v Zbierke zákonov to 

bude zverejnené, potom môžu prísť. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Mal doplňujúcu informáciu k diskusii p. Kupca, že je 

to aj niečo podobné, ako dospelo aj mesto Košice, keď ešte Elektrovod dlhodobo 

spracoval úsporné opatrenia, atď. a mesto platí výšku elektriny z pred 16, resp. 9 rokov. 

Úsporu znížili, ale sa platí vo výške z roku 2004 alebo 2005. Je to niečo podobné, bola 

to eseročka, potom sa to predalo, atď., takže pozor na také dlhodobé veci a radšej ísť 

systémom nejakej korektnej firmy, ktorá to prefinancuje napr. za 6 rokov. 
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p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Verejné osvetlenie. Uviedol, že do niečoho 

podobného pôjde jeho MČ. Čo sa týka spoločností, ktoré to robia, tak jediná dotácia, 

ktorá je známa, je cez Európsku banku pre obnovu a rozvoj a cez nich robí Slovenská 

sporiteľňa. Musí byť však urobený energetický audit a musí byť zjavné, aká nastane 

úspora. Potom, keď bude nové osvetlenie a bude potrebné doplniť nové osvetlenia, je 

potrebné zistiť súčasný stav, koľko kusov, aká je spotreba a aká bude úspora, pretože tá 

úspora by mala byť minimálne 30 %. Od toho potom závisí výška dotácie cez Európsku 

banku pre obnovu a rozvoj. Tiež poradil, aby takéto dlhodobé nájmy 10 – 15 rokov, je 

potrebné zmluvne ošetriť, aby ak sa počas toho obdobia niečo stane, aby tá spoločnosť 

vedela, že to má prísť opraviť, aby tam nebol iný zásah, pretože to môže byť dôvod, aby 

celá zmluva padla. Ešte raz zopakoval, že pokiaľ starostovia chcú osvetlenie, tak to je 

produkt cez Slovenskú sporiteľňu ERBD, ale je potrebný energetický audit. Preto je mu 

divné, že niekto príde, ponúkne niečo, nemá schému – situáciu, koľko je osvetlení a už 

vie dopredu, či je to pre neho výhodné. Predsa nevie v akom stave je verejné osvetlenie. 

V jeho MČ je v katastrofálnom. Je potrebné to overiť, ale osobne nevie o tom, aby také 

niečo ponúkala spoločnosť VSE alebo VSD. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Pokiaľ vie, tak nebohý starosta p. Miloš Beca 

v MČ Vyšné Opátske dosť pomenil v poslednom období osvetlenie, tak si myslí, že to 

ešte nie je potrebné, a nemuseli by sa s tým trápiť. 

 K RYS. Uviedol, že k tomu pristúpil a nevie hneď argumentovať, ale keď sa s tým 

zaoberal, tak chodili aj emaily a prečítal si niečo o tom v tom duchu, ako hovoril p. 

Dlhý z MČ Západ (pozn. hovoril mimo záznam), že to je potrebné a je to už schválené 

od nejakého obdobia. Z pléna zaznelo, že „nie“. Osobne žije v tom, že je to treba a budú 

musieť všetci tak, či tak. A čo sa týka toho, že ZMOS to zamietol, ale on vie naopak, že 

keď bola schôdza v Košiciach, tak p. Muška to prezentoval tak, že to bude potrebné, že 

sa s tým stotožňoval. Nevie od vtedy, či to smerovanie ide niekde inde, či má teraz 

k tomu pripomienky, ale on to vníma tak, že to priniesol ZMOS, že je to prídu 

namontovať, ale netvrdí, že urobil dobre. Je presvedčený, že áno.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Podal informáciu, ktorá sa týkala veľkých mestských 

častí, že na podnet starostu MČ Západ p. Bauera, že na najbližšie rokovanie RS by mal 

byť materiál na prerokovanie uzatvárania stanovíšť kontajnerov na sídliskových 

častiach. MČ Západ začala s takýmto projektom. Na rokovanie bude prizvaný k 

spolupráci spoločnosť Kosit, p. námestník osobne preberá nad tým patronát s tým, že 

takýto materiál sa spracuje, a aká možnosť využitia bude aj pre iné mestské časti, čo sa 

bude dať financovať z prostriedkov mesta, poprípade z iných zdrojov. Čiže na najbližšie 

rokovanie RS takýto bod bude do programu zaradený na prerokovanie.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa predsedu, či z vedenia mesta nebol na 

dnešné rokovanie nikto prizvaní, lebo by mal otázky, hlavne pri tak závažnom bode, ako 

je úprava rozpočtu. Uviedol, že podal požiadavku na mesto na financovanie z ich balíka 

a dostal polovičnú odpoveď a nevie prečo nie ďalšie. Ale na to odpoveď tu bez 

prítomnosti zástupcov mesta nedostane.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uviedol, že oslovil kanceláriu primátora, či sú nejaké 

návrhy, odporúčania na rokovanie RS, ale neboli vznesené, p. primátor je mimo mesta 

Košice a keďže neboli ani na mestskej rade nejaké závažné pripomienky k materiálom, 

vznikne chodiť p. riaditeľ magistrátu a p. námestník pred dnešným rokovaním sa ho 
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pýtal, že ak je potrebné príde, ale keďže nepredpokladal že budú nejaké otázky, pretože 

to sú skôr ich vnútorné veci. Skonštatoval, že na každé rokovanie RS sa zvykne 

pozývať, ale teraz to trochu ináč riešil.  

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Doplnila, že na mestskej rade ich riaditeľ 

magistrátu informoval o tom, že je k poslednému dňu v mesiaci výpadok 1 mil. eur vo 

vybratých daniach s tým, že to nemá žiadny dosah na finančné prostriedky poskytnuté 

MČ a ani na účelové transfery.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Výpadok podielových daní a vlastných daní nebude mať 

dosah alebo vplyv na príspevky, ktoré MČ dostávajú od magistrátu. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Opýtala sa, či sú známe nejaké nové informácie 

ohľadne zlučovania mestských častí alebo v akej rovine to stojí. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Nevedia žiadne nové informácie, táto RS rozhodla o tom, 

že sa nebude pokračovať v zlučovaní, resp. v príprave a výstupov. Uzavreli to. 

Informácie nemá.  

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Keď sa schvaľoval rozpočet na tento rok, riešili 

účelové transfery, tak im bolo povedané, že účel nemusí byť schválený. Presne tak to 

bolo definované. Čiže nie ako po minulé roky, ale teraz je zmena, že na to, na čo 

mestská časť bude chcieť, na to dostane finančné prostriedky. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Nie je to zas také, aby si tu ujednotili isté veci, nie je to 

tak, že sa prinesie faktúra na magistrát a bude preplatená. Tiež je na to systém. Musí to 

byť schválené buď v zastupiteľstve ako investičná akcia alebo kapitálové alebo bežný 

transfer a s uznesením k rozpočtu, že je to zahrnuté v rozpočte mestskej časti, tak sa 

ďalej pokračuje na magistrát, t.j. prinesie sa faktúra. To je systém, ktorý platí roky. 

Jednotlivé mestské časti obdržali akceptačný list na poskytnutý transfer a k nemu je 

treba splniť podmienky, že tie prostriedky musia byť zahrnuté v rozpočte, t.j. malé MČ 

10 tis. a veľké MČ 30 tis. a na základe splnenia týchto podmienok sa môžu faktúry 

priniesť na likvidáciu. Taký je postup, že MČ musí mať uznesenie o svojom rozpočte.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: To je časť, ktorú môžu získať od mesta a časť 

z rozpočtu mesta, ktorý je MČ určený, t.j. tých 10 a 30 tis. Potom je ešte ďalší balík 

schválený, na ktorý je potrebné požiadať, a o ktorom do výšky 33 tis. rozhoduje p. 

primátor, ktorý má na to kompetenciu. Ak je suma vyššia ako 33 tis., potom o tom 

rozhoduje mestské zastupiteľstvo. Ako starosta požiadal o sumu, ktorá presahuje 

možnosť p. primátora 33 tis., lebo chce rekonštruovať verejné osvetlenie v obci, ale je 

tam aj časť, po ktorej premáva MHD, kde je správcom mesto, resp. MČ a mesto 

prepláca MČ samotné náklady. O túto čiastku požiadal mesto, aby zaplatilo, aby to 

mohol zrekonštruovať celé, na mesto to vychádza na sumu 63 tis. Dostal odpoveď, že 

30 tis. primátor schválil a viac nie. Osobne bol aj za p. primátorom a aj za p. 

Kažimírovou, ktorá je vedúca finančného oddelenia, že tá ďalšia finančná časť sa dá 

riešiť cez zastupiteľstvo na schválenie. Dostal len 30 tis., do úpravy rozpočtu zo strany 

magistrátu to do zastupiteľstva nie je zahrnuté a vysporiadali sa s tým tak, že osobne mu 

hovorili, že „áno“, že je to treba, lebo je to investičná akcia, v celom meste je osvetlenie 

zrekonštruované, tak aj MČ Kavečany chce rekonštruovať, mal z fondov žiadosť, ale 

zamietli ju pre nedostatok finančných prostriedkov, a pri tom plačeme, že nečerpáme 
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peniaze z fondov. Takže nedostal, ale MČ má niečo ušetrené, zoberie úver na svoju časť 

a od mesta chcel tiež, nech mesto vykryje svoju čiastku, ale ako hovoril, necelú 

polovicu dostane a výsledok bude asi taký, že zrekonštruuje toľko lámp, na koľko bude 

mestských peňazí. Bočné uličky budú zrekonštruované a hlavná, kde premáva MHD 

bude kto vie ako. Toľko k problematike v jeho MČ. To len na vysvetlenie toho spôsobu, 

resp. možnosti získania peňazí z mesta, lebo práve sa to tu miešalo a je potrebné to 

rozlišovať, lebo to čo majú, konkrétne 10. a 30. tis, tam je to na faktúru. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Postup je rovnaký aj u spomínaného transferu. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Nie. Tam dostanú, dajú faktúru a samozrejme 

musí to byť v miestnom rozpočte, ale o tom už nikto nebude rozhodovať, lebo na to má 

MČ nárok. Ale to, o čom hovoril, to ďalšie, tam musí schváliť primátor, lebo to MČ 

nemá vyčlenené. Balík peňazí vyčlenený je, ale toto musia schváliť. Jeho konkrétna 

žiadosť bola vo vedení. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: To je pravda, lebo druhý balík vôbec nie je 

nárokovateľný. Podľa pripravenosti určitých projektov, ktoré sú rozpracované, či už 

rok, dva alebo daný rok sa to urobí. Uviedol, že tak ako minulý rok, niektorá MČ bola 

pripravená a dostala viac, ako druhá. To je jedna otázka.  

 Ďalej. Pani Birošová z MČ Poľov sa pýtala, ako stojí stav s komisiou RS, ktorá riešila 

MČ uviedol, že aj teraz p. primátor rozposlal list, kto chce, nech sa vyjadrí. Osobne 

preposlal ten návrh, ktorý do komisie zaslala MČ Sever. Asi mesto si to ide riešiť samo 

a závery z komisie asi nemajú žiadny zmysel, lebo každá MČ sa mala individuálne 

vyjadriť svojim názorom.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Len na doplnenie. Tak, ako bolo uzatvorené na poslednom 

rokovaní RS ohľadne zlučovania MČ, p. primátor vyzval všetky MČ. Podľa jeho 

informácií, 19 MČ predložilo návrhy, ktoré mali zaslať do 5. mája, čo bol termín. 

V utorok (28.5.) na Rade ZMOS z úst p. premiéra počuli, že na Slovensku, pokiaľ bude 

súčasná vláda, nič sa zlučovať, ani rozdeľovať nebude. Ani rušiť, že sa budú vytvárať 

len spoločné úrady. 

 Ukončil bod rôzne. Uviedol, že bude preposlaný harmonogram zasadnutí RS na II. 

polrok 2013, kedy bude 2x stretnutie, a to pred rokovaním mestského zastupiteľstva.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei sa poďakoval prítomným starostom 

za účasť a aktivitu na rokovaní. Uviedol, že harmonogram zasadnutí RS na II. polrok 2013 

bude preposlaný a rokovania sa ešte uskutočnia 2x, a to pred rokovaním mestského 

zastupiteľstva. Vyhlásil 21. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Rudolf  Reštei 

 predseda Rady starostov 
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